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Ane Mette Lysbech-Kleis, der oprindeligt er fra Randers, er

for nylig tiltrådt som ny administrerende direktør for
Wind Estate på Læsøvej. Foto: Johnny Pedersen

Ny direktør
for Wind Estate
har sejlet jorden
rundt - men er nu
tilbage i Randers
Vindmøllevirksomheden Wind Estate på
Læsøvej har haft en række turbulente år
og kæmper med et hul i kassen på over en
kvart milliard kroner. Ane Mette Lysbech-
Kleis, der er opvokset i Randers, er netop
kommet til som direktør, og hun fortæller
her, hvordan virksomheden under hendes
ledelse skal vende udviklingen.

Jeppe Bjerre Trans
jebtr@amtsavisen.dk

på os, og som købte virksom-
heden for at udvikle og ikke
afvikle. Jeg tror på, at vi kan
producere os ud af det, og det
skal nok gå.

Nye projekter på vej
En af forklaringen bag det
store hul i kassen skal blandt
andet findes i, at virksomhe-
den tidligere har satset for
massivt på langtidskontrak-
ter på el til en fast pris, der
blev indgået for flere år siden,
fortæller Ane Mette Lysbech-
Kleis.
Det betyder, at man ikke

har kunnet høste de gevin-
ster, man ellers kunne have
fået, da energipriserne tog et
gevaldigt nøk opad sidste år.
- Det svarer til at gå på ka-

sino og satse alt på rød. Det
går sjældent godt, og det er
det heller ikke gjort i det her
tilfælde, siger Ane Mette Lys-
bech-Kleis, der herudover ik-
ke ønsker at kommentere
fortidens dispositioner.
Hun forklarer, at virksom-

heden desuden har investeret
massivt i nye projekter, som
hun forventer vil give vækst
på sigt.
- Vi har store projekter in-

denfor vind - både offshore
og onshore (til vands og til
lands red.) - og vi har også fle-
re store projekter indenfor
solceller. Det giver masser af
tro på fremtiden, siger Ane
Mette Lysbech-Kleis.
Hos Wind Estate gør man

projektstørrelser op i mæng-
den af strøm - og her har man
nye projekter i støbeskeen på
en samlet kapacitet af 3,5 gi-
gawatt, der er fordelt ligeligt
mellem sol- og vindenergi.
Til sammenligning har

vindmøllevirksomheden i
dag en kapacitet på 300 me-
gawatt, og der bliver dermed
tale om en markant forøgel-
se, når virksomheden når i
mål med sine nye projekter i
2030.
Hun oplyser desuden, at

virksomheden ser ud til at
komme ud med sorte tal for
egenkapitalen allerede ved
aflæggelsen af næste regn-
skab.

CC
På mange måder 
kan man sige, at 
ringen er sluttet ved, 
at jeg har fået det 
her job i Randers. 
Både fordi jeg er 
opvokset her, men 
også fordi jeg fik
mit første job i 
vindmøllebranchen 
her i byen.
ANE METTE LYSBECH-KLEIS

RANDERS: Efter en række tur-
bulente år har den lokale
vindmøllevirksomhed Wind
Estate fået ny direktør.
59-årige Ane Mette Lys-

bech-Kleis, der er opvokset i
Randers, har overtaget direk-
tørstolen efter Erik Abraham,
der forlod virksomheden i
juli.
Selvom virksomheden har

et hul i pengekassen, der har
passeret en kvart milliard
kroner, er det dog en fortrøst-
ningsfuld og optimistisk ny
direktør, som Amtsavisen
møder på hovedkontoret på
Læsøvej.
- Jeg er meget ydmyg over-

for opgaven, og jeg har været
overrasket over, hvor hurtigt,
jeg føler, jeg er faldet til. Jeg
tror fuldt og fast på, at vi med
nytænkning og de rette ge-
værgreb kan få vendt udvik-
lingen, for der er så meget po-
tentiale i den her virksom-
hed, som også opfylder en
vigtig opgave i forhold til den
grønne omstilling, siger Ane
Mette Lysbech-Kleis.
Den nye direktørs tiltræ-

den sker samtidig med, at det
britiske selskab Icon Infra-
structure, der samlet forvalter
en formue på knap 60 milli-
arder kroner, har købt de re-
sterende aktier i Wind Estate
og dermed nu har fuldt ejer-
skab over virksomheden.
Blandt andet den stærke

ejer gør, at Ane Mette Lys-
bech-Kleis bevarer optimis-
men, selvom virksomhedens

egenkapital efter seneste
regnskabsår lød på svimlen-
de minus 257 millioner kro-
ner.
- Jeg vil ikke lyve og sige, at

det ikke giver en vis bekym-
ring, siger Ane Mette Lys-
bech-Kleis med henvisning
til virksomhedens egenkapi-
tal og fortsætter:
- Men vi har heldigvis fået

en ejer, der tror fuldt og fast

Der er 40 medarbejdere ansat på hovedkontoret i Randers - blandt andre Rasmus Jürgens Knudsen, der er
projektudvikler. Derudover er der yderligere 10 medarbejdere ansat i Storbritannien, oplyser Ane Mette
Lysbech-Kleis. Foto: Johnny Pedersen
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Ane Mette Lysbech-Kleis overtog en virksomhed, der ved seneste
regnskab offentliggjorde en egenkapital på minus 257 millioner kroner.
Allerede fra næste regnskabsår ser det dog ud til, at der igen er plus på
egenkapitalen, oplyser direktøren. Foto: Johnny Pedersen

FAKTA
HVEM ER
WIND ESTATE?
Wind Estate opkøber, driver
og servicerer vindmøller i
Danmark og Storbritannien.

Virksomheden sælger
strømmen fra sine vindmøl-
ler til flere af de store danske
energikøbmænd som Energi
Danmark, Danske Commodi-
ties, Norlys Energi Trading
m.fl.

Grundstenene til virksomhe-
den blev lagt i 1990'erne af
Erik Abraham og Jens Petri
Petersen, der siden stiftede
Wind Estate i 2008.

Den britiskemilliardvirksom-
hed Icon Infrastructures
købte 95 procent af aktierne
i virksomheden i 2021, hvor-
efter Jens Petri Petersen for-
lod selskabet. Erik Abraham
beholdt de sidste fem pro-
cent og fortsatte som admi-
nistrerende direktør.

1. juli 2023 købte Icon Infra-
structures de resterende ak-
tier, Erik Abraham forlod sel-
skabet og Ane Mette Lys-
bech-Kleis overtog rollen
som øverste direktør.

Herefter fulgte en række an-
sættelser for andre store
vindmøllevirksomheder i bå-
de ind- og udland, indenhun
1. juli i år fik jobbet som ad-
ministrerende direktør for
Wind Estate.
- Påmangemåder kanman

sige, at ringen er sluttet ved,
at jeg har fået det her job i
Randers. Både fordi jeg er op-
vokset her,menogså fordi jeg
fikmit første job i vindmølle-
branchen her i byen, siger
AneMette Lysbech-Kleis.

Fortsat Randers-
virksomhed
Ane Mette Lysbech-Kleis un-
derstreger, at Wind Estate

fortsat skal have hovedkon-
tor i Randers.
- Virksomhedenhar sin hi-

storie her i Randers, og flere
af vores dygtigemedarbejde-
re er fra området. Vi har plads
til at udvide - hvilket vi håber,
at vi får brug for - og vi ligger
tæt påmotorvejen. Så jeg kan
ikke se, hvorfor vi skulle flyt-
te, siger Ane Mette Lysbech-
Kleis.
På nuværende tidspunkt

arbejder der 40påhovedkon-
toret i Randers, mens virk-
somheden har 10 ansatte i
Storbritannien.
- Når vi er ved udgangen af

2024 vil jeg tro, at vi er 10me-
re, siger direktøren.

FAKTA
WIND ESTATES SENESTE TRE REGNSKABSÅR
Her er nøgletallene for Wind Estate A/S' seneste tre regnskabsår.

2022:
Resultat før skat: 38,8millioner kroner
Egenkapital: (-257,7millioner kroner)

2021:
Resultat før skat: (-36,8millioner kroner)
Egenkapital: (-81,6millioner kroner)

2020:
Resultat før skat: (-8,6millioner kroner)
Egenkapital: 201millioner kroner

neder af året, men hvis regn-
skabsåret sluttede nu, ville vi
have et plus på 12 millioner
kroner på egenkapitalen, si-
ger AneMette Lysbech-Kleis.

Opvokset i Randers
Ane Mette Lysbech-Kleis er
født på Ærø, men har haft
størstedelen af sin opvækst i
Kronjylland. Først i Kristrup
og siden i Ålum, som famili-
en flyttede til, da hun var 10
år gammel.
Hun gik på Randers Re-

alskole, tog studentereksa-
men fra Amtsgymnasiet, in-
den hun tog til Odense for at
læse økonomi på universite-

tet.
Herefter arbejdede Ane

Mette Lysbech-Kleis en række
år - men da hun blev gravid
med sin første søn, sagdehun
op og valgte herefter at tage
den dengang nyfødte søn
med sig på jordomrejse i båd.
Detmeste af tiden blev brugt
i de caribiske farvande.
- Jeg plejer at sige, at jeghar

rekorden for længste bar-
selsorlov. Den varede fem år,
siger Ane Mette Lysbech-
Kleis.
Siden vendte hun hjem til

Danmark og Randers, hvor
hun i 2008 fik job hos Vestas'
daværende afdelingpåAlsvej.

- Det kommer an på, hvor-
dan det blæser de sidste må-
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